
UCHWALA NR LXXIIII1953/18
RADY MIEJSKIEJ W LOI>ZI

z dnia 4 lipca 2018 r.

w sprawie petycji dotyczacych przywrncenia polqczenia autobusowcgo
na dawncj trasie linii 85.

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt IS ustawy z dnia 8 rnarca 1990 r. 0 samorzadzie
gminnyrn (Dz. U. z 2018 r. poz. 994 i poz. 1000), w zwiazku z art. 9 ust. 2 oraz art. 13 ustawy
z dnia II lipca 2014 r. 0 petycjach (Dz. U. z 2018 r. poz. 870), Rada Miejska w Loeb

uchwala, co nastepuje:

§ 1. Petycje dotyczace przywrocenia polaczenia autobusowego na dawnej trasie linii

85 uznaje sie za zasadne. Petycje sa zasadne z przyczyn wskazanych w uzasadnieniu do
przedmiotowej uchwaly, ktore stanowi ieh integralna czesc,

§ 2.1. Zobowiazuje sie Przewcdniczacego Rady Miejskiej w Lodzi do przekazania
wnoszacym petycje niniejszej uchwaly wraz z uzasadnieniem.

2. Zobowiazuje sie Prezydenta Miasta Lodzi do poinformowania Przewodniczacego
Rady Miejskiej w Lodzi 0 sposobie usuniecia przyczyn, ktore spowodowaly zasadnosc
petycji.

§ 3. Uchwala wchodzi w zycie z dniern podjecia.

Przewodniczacy
dy Miejskiej w Lodzi
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Zalacznik
do uchwaly Nr LXXIII/1953/18
Rady Miejskiej w Lodzi
7 dnia 4 lipca 201 g r.

UZASADNIENIE

W dniu 10 kwietnia 2018 r. wplynela c10 Rady Micjskiej w Loeb petycja Kornitctu
Mies:~(aIlc6w Osiedla Widzew Wsch6d reprezentowanego przez trzy osoby prywatne. Do
petycji zalqczo.no: 4 4~2 podpisy os6b jq popierajacych, pismo z wyrazami poparcia petycji
przez Rade Osiedla Widzew Wsch6d, uchwale Nr 131/43/18 Zarzadu Osiedla Stary Widzew
oraz pismo SP ZOZ Centralnego Szpitala Klinicznego UM w Lodzi - Osrodka Pediatrycznego
tj. szpitala przy ul. Spornej 36/50. Analogicznie wplynela petycja mieszkancow Balut
z zalaczonymi 677 podpisami. Obie petycje dotycza tego samego tematu tj. postulatu
przywr6cenia polaczenia autobusowego na dawnej trasie linii 85 lub zastapienia jej
dogodnym polaczeniem innej linii byly rozpatrywane lacznie i sa razem przedmiotern
niniejszej uchwaly.

Mieszkancy Widzewa Wschodu podnosza w petycji nastepujace argumenty:
- funkcjonowanie linii 85 w przebiegu sprzed reformy siatki polaczen przez 40 lat

i wygcde tego rozwiazania,
- wydluzenie po zmianie czasu przejazdu z osiedla do miejsc docelowych z 20 minut

(w przypadku linii 85 sprzed reformy) czesto do ponad 40 minut, zwiazany z tym koszt
finansowy; jako przykladowe miejsca docelowe podano rondo Solidarnosci, crnentarz na
Dolach, Akadernie Sztuk Pieknych czy szpital dzieciecy przy ul. Spornej,

- niedogodnosci dla osob starszych zwiazane z przesiadkami na rozleglym
skrzyzowaniu al. Pilsudskiego z al. Rydza-Smiglego i skrzyzowaniu ul. Kopcinskiego
z ul. Narutowicza.

Mieszkancy Balut podnosza z kolei nastepujace argurnenty:
- utrudniony w stosunku do poprzedniego rozwiazania dojazd na wschodnie tereny

Lodzi, w szczegolnosci Olechow-Janow,
- brak bezposredniosci polaczenia, a dla mieszkancow okolic ul. August6w nawet

dwoch przesiadek i czasu oczekiwania przedluzajacych podroz nawet do 1,5 godziny,
- wydluzony czesto do ponad godziny czas przejazdu czesci podrozy wynikajacy ze

skierowania linii 64 okrezna droga przez osiedle Sikawa i Stoki oraz oblozenia szczeg61nie
w godzinach szczytu ul. Brzezinskiej i Niciarnianej,

_ omijanie przez te linie al. Pilsudskiego od ul. Niciarnianej do al. Rydza-Smiglcgo oraz
dworca Widzew.

Zarzad Drag i Transportu w pismie skierowanym do Doraznej Komisji ds. Transportu
Rady Miejskiej w Lodzi, ktore wplynelo do UML w dniu 25 czerwca 2018 r. wskazal brak
mozliwosci realizacji postulatu przywrocenia poprzedniego przebiegu linii 85, a takze
utworzenia nowego polaczenia na proponowanej trasie. Zarzad uargumentowal odmowe
brakiem 9 autobus6w koniecznych do obslugi takiej linii, spotegowanym dodatkowo
zapotrzebowaniem na autobusowa kornunikacje zastepcza dla wylaczonych na czas robot
drogowych tras autobusowych. Podniosl takze, zc w latach 2011-2016 linia 85 wspierala
polaczenie kampusu UL z widzewskim dworcem kolejowym jako glownym dworcem
w Lodzi i ze wzmocnienie to nie jest jut konieczne ze wzgledu na przeniesienie czesci
potok6w pasazerskich w kierunku Lodzi Fabrycznej. Ewentualne zmiany maja bye rozwazane
po przeprowadzeniu badan potokow pasazerskich.



Przedstawil takze obecny sposob obshigi transpono wej Vv zarruan za dawnc rclacjc
linii 85 w postaci:

1. Linii 9AB z Olechowa. Janowu i Auuustowa lin Naruiowicza i Uniwcrsvictu
l.odzkicgo: ~ .

2. Linii 64B skierowanej do P9t1i Widzcw-Czajkowskicgo, co zapcwnia bczposrcdnic
polaczenie okolic petli ze stadionem Widzcwa. szpitalem przy Czcchoslowackiej, wczlem na
Dolach, szpitalem Konopnickiej i dworccm Polnocnym:

3. Wydluzonej linii 80, zapewniajaccj dojazd z Widzcwa-Wschodu do ul. Niciarniancj,
.,skrzyzowania marszalkow" i centrum Miasta;

4. Zwiekszeniem do 6 minut w szczycie czestotliwosci linii 96 Iaczacej Widzcw
Wschcd ze "skrzyzowaniem marszalkow" i kampusem UL:

5. Wydluzeniem trasy linii 70 do Ronda Powstancow 1863 1'.. jako polaczcnicm
Marysina i 0016w z kampusem UL i .,skrzyzowaniem marszalkow", a Widzewa z ASP
i Dolami;

6. W zakresie miejsc przesiadek ZOiT poinforrnowal, ze autobusy linii 70 i 96 maja
wsp6lny przystanek Kopcinskiego-Pilsudskiego, a linie 64B i 80 zintegrowanc przystanki
przy stadionie i ul. Niciarnianej.

Odnoszac sie do postulatow z petycji i wyjasnien ZDiTnalezy brae pod uwage, ze:
- trudno stwierdzic wielkosc zmniejszenia potok6w pasazerskich na dworcu Lodz

Widzew, skoro badania sa dopiero prowadzone, a nadal staje na nim wiecej pociagow nit na
dworcu Lodz Fabryczna,

- zarowno linia 85 jak linia 9 w badaniach preferencji transportowych mialy bardzo
wysoka popularnosc; linia poruszala sie tez na al. Pilsudskiego z duza predkoscia, co dawalo
krotkie czasy przejazdu i wysoka atrakcyjnosc Iinii,

- nil' mozna mowic 0 zastepowalnosci 85 przez linie 9, skoro przed reforrna obie linie
obslugiwaly te czesc Miasta z laczna czestotliwoscia wieksza niz obecnie ma pozostala
linia 9,

- linia 9AB jezdzi w czestotliwosciami praktycznie takimi samymi jak przcd reforma,
trudno mowic 0 jej wzmocnieniu,

- linia 64 nil' jest wartosciowa linia dla polnocnej czesci Widzewa Wschodu. Ma dwa
warianty, tylko jeden z nich obsluguje Widzew mieszkaniowy, drugi kieruje sir; do Urzedu
Skarbowego, co decyduje, ze jest to rozwiazanie gorsze dla mieszkaricow osiedla Widzew
Wschod niz rozwiazanie sprzed reforrny, gdy wszystkie kursy obslugiwaly osiedle; do tego
przejazd ta linia trwa bardzo dlugo ze wzgledu na zator drogowy od ronda na Niciarnianej do
al. Pilsudskiego.

- linia 70, ktora daje mozliwosc przesiadki na tramwaj linii 9 mimo takiego samego
taktu (co 12 minut) w godzinach szczytu wymaga oczekiwania na przesiadke 6 minut, co
znaczaco wydluza czas podrozy; skrzyzowanie ul. Narutowicza z ul. Kopcinskiego oraz
al. Rydza-Smiglego z al. Pilsudskiego nie mega bye traktowane jako wygodne wezly
przesiadkowe w kierunku Widzewa ze wzgledu na odsuniecie przystankow autobusowych na
poludnie (95 rn i ok. 200 m) oraz dlugi czas oczekiwania na sygnal zielony dla pieszych:
przystanki na wiadukcie w ciagu ul. Kopcinskiego nil' spelniaja warunkow wezla
przesiadkowego ze wzgledu na niedostepnosc dla osob z niepelnosprawnoscia ruchowa,

- linia 80 i 96 i ich miejsca przesiadek na linie 64B i 70 'nie powinny bye W og61e
przedmiotem rozwazan, poniewaz 80 i 96 jako bardzo odlegle od polnocnej czesci osiedla
Widzew Wsch6d w cgole nie mega bye traktowane jako ich obsluga. Skorzystanie z nich
wymaga od os6b mieszkajacych na polnocy osiedla Widzew Wsch6d przejscia do przystanku
nawet 1,5 krn miedzy blokami.



lstnieje kilka rnozliwosci poprawy syiuucji tukze \\ przypadku nicrnuznosci przywrocenia
linii 85 w calym postulowanym przcbicgu. co byloby oczywiscic najkorzvsrniejszc. 85 jest
obecnie linia nieefekrywna ze wzglcdu na czesiorliwosc. co 40 minut: na dworzcc IJldi
Fabryczna jezdzi duzo innych Iinii, istniejc moxliwosc skicrowania jcj od Ronda Solidarnosci
co 12 minut na Widzcw stara trasa. lstnicje lei rnozl iwosc skorygowania trasy linii 00
w sposob poprawiajacy znaczaco warunk i przcsiadki mieszkancorn Widzewa Wschodu 
zamiast wytwarzac sztuczna perle 0 dlugosci ok. 2,1 krn zastepujaca czasowo pytly
Wydawnicza skicrowac autobusy prosto ul. Kopcinskicgo ze skrctcm w Pilsudskicgo az do
petli przy stadionie Widzewa (dlugosc 1,95 krn). Wymagaloby to jedynie budowy wezla
sanitarnego ella kierowcow, a daloby pasazerom dwa miejsca przesiaclki drzwi w drzwi.

Reasurnujac nalezy uznac, ze dla czesci mieszkancow dwoch duzych osiedli
mieszkaniowych reforrna siatki pOIqCZeI'1 spowodowala pogorszcnic ofcrty transportu
zbiorowego pomiedzy osiedlami oraz do waznych punktow docelowych m.in. przez
niezapewnienie wygodnych wezlow przesiadkowych oraz wydluzenic czasu podrozy.

W zwiazku z powyzszyrn obie petycje Rada Miejska w Lodzi uznaje za zasadne
i postuluje wypracowanie bezzwlocznie rozwiazania poprawiajacego sytuacje transportowa
czesci osiedla Widzew Wsch6d i Balut, Wprowadzone zmiany nil' powinny odbywac sie
kosztem linii cieszacych sie popularnoscia.


